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Protokół nr VIII/24  

z VIII Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego, która odbyła się w dniu 18 grudnia 2024 roku 

w siedzibie Zespołu Szkół Nr 1 w Żyrardowie 

 

PUNKT 1.  

Otwarcie Sesji. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska otworzyła obrady 

o godzinie 1310 i powitała przybyłych gości. Lista obecnych na sesji jest zał. nr 1 do protokołu. 

 

PUNKT 2.  

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska stwierdziła,  

że w posiedzeniu uczestniczy 14 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności Radnych jest 

zał. nr 2 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poinformowała, że 

przebieg obrad jest rejestrowany w zapisie dźwiękowym i wizyjnym oraz prowadzona jest 

transmisja na żywo. W związku z nagrywaniem i transmitowaniem on-line przebiegu obrad 

sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego poinformowała, że przed wejściem do sali obrad 

wyłożona jest klauzula informacyjna w zakresie przepisów rozporządzenia Parlamentu 

Europejskiego i Rady Unii Europejskiej 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie 

swobodnego przepływu takich danych. Poinformowała również, że udział w sesji i zgłoszenie 

się do głosu podczas sesji jest równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie 

i upublicznienie danych osobowych w postaci: imienia, nazwiska, nazwy reprezentowanej 

organizacji, adresu mailowego i /lub numeru telefonu, wizerunku i treści wypowiedzi na 

podstawie przepisów prawa w celu udokumentowania przebiegu obrad sesji. 

 

PUNKT 3.  

Przedstawienie porządku obrad. 

 
Radni otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 

1.  Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

5. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Uchwały  

NR LXIII/329/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 25 marca 2024 roku w sprawie 

określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 

szczegółowych zasad ich realizacji w 2024 roku, zmienionej Uchwałą Nr VI/47/24 Rady 

Powiatu Żyrardowskiego z dnia 30 października 2024 roku. 

6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej Budżet Powiatu 

Żyrardowskiego na rok 2024. 

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie ustalenia wykazu i planu 

finansowego wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024. 

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żyrardowskiego na lata 2025-2037. 

10. Podjęcie uchwały budżetowej Powiatu Żyrardowskiego na 2025 rok. 

11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej 

skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działania Starosty Powiatu Żyrardowskiego. 

13. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie uchwalenia planu pracy 

Rady Powiatu Żyrardowskiego na rok 2025. 

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie przyjęcia planów pracy 

komisji stałych Rady Powiatu Żyrardowskiego na rok 2025. 

15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Uchwały nr 

LVI/295/23 Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 22 września 2023 r. w sprawie 

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym 

w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Żyrardowski. 

16. Informacja o pracy Zarządu. 

17. Sprawy różne. 

18. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska zwróciła się z wnioskiem 

o wprowadzenie poprawki do porządku obrad w punkcie 10. Podjęcie uchwały budżetowej 

Powiatu Żyrardowskiego na rok 2025. Wyjaśniła, że zgodnie z uchwałą nr 4/41/24 z dnia 30 

września 2024 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej przyjętej przez 
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Radę Powiatu Żyrardowskiego w §8 mamy punkt, który mówi, że porządek sesji RPŻ, na 

której rozpatrywany jest projekt uchwały budżetowej, powinien zawierać następujące 

punkty: 

• Przedstawienie przez Zarząd projektu uchwały wraz z uzasadnieniem i materiałami. 

• Odczytanie opinii i wniosków komisji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

• Odczytanie opinii RIO. 

• Dyskusja nad przedłożonym projektem uchwały. 

• Głosowanie nad autopoprawkami zgłoszonymi przez Zarząd Powiatu. 

• Podjęcie uchwały budżetowej Powiatu Żyrardowskiego na 2025 rok. 

W związku z powyższym zwróciła się z prośbą aby w proponowanym porządku obrad 

w punkcie 10. dopisać sześć podpunktów, zgodnie z podjętą uchwałą we wrześniu, która 

porządkuje procedurę podjęcia budżetu. 

 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 14 głosami „za” (Zdzisław Banasiak,  

Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski,  

Jerzy Naziębło, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, 

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 5 „nieobecni” (Jacek 

Czubak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki) przyjęła wniosek 

o zmianę porządku obrad. 

 

Porządek obrad po zmianach brzmiał następująco: 

1.  Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

5. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Uchwały  

NR LXIII/329/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 25 marca 2024 roku w sprawie 

określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 

szczegółowych zasad ich realizacji w 2024 roku, zmienionej Uchwałą Nr VI/47/24 Rady 

Powiatu Żyrardowskiego z dnia 30 października 2024 roku. 

6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej Budżet Powiatu 

Żyrardowskiego na rok 2024. 

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie ustalenia wykazu i planu 

finansowego wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024. 
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9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żyrardowskiego na lata 2025-2037. 

10. Podjęcie uchwały budżetowej Powiatu Żyrardowskiego na 2025 rok. 

a) Przedstawienie przez Zarząd projektu uchwały wraz z uzasadnieniem i materiałami. 

b) Odczytanie opinii i wniosków komisji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

c) Odczytanie opinii RIO. 

d) Dyskusja nad przedłożonym projektem uchwały. 

e) Głosowanie nad autopoprawkami zgłoszonymi przez Zarząd Powiatu. 

f) Podjęcie uchwały budżetowej Powiatu Żyrardowskiego na 2025 rok. 

11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej 

skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działania Starosty Powiatu Żyrardowskiego. 

13. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie uchwalenia planu pracy 

Rady Powiatu Żyrardowskiego na rok 2025. 

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie przyjęcia planów pracy 

komisji stałych Rady Powiatu Żyrardowskiego na rok 2025. 

15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Uchwały nr 

LVI/295/23 Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 22 września 2023 r. w sprawie 

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym w 

szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Żyrardowski. 

16. Informacja o pracy Zarządu. 

17. Sprawy różne. 

18. Zakończenie obrad. 

 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 14 głosami „za” (Zdzisław Banasiak,  

Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski,  

Jerzy Naziębło, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, 

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 5 „nieobecni” (Jacek 

Czubak, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki) przyjęła 

zmieniony porządek obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska o godzinie 1317 ogłosiła 

przerwę w obradach w celu wprowadzenia nowego porządku obrad do systemu eSesja. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska o godzinie 1318 wznowiła 

obrady po przerwie. 

 

PUNKT 4.  

Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska zapytała, czy Radni 

zgłaszają uwagi do protokołu z VII Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego.  

 

W związku z brakiem uwag Rada Powiatu Żyrardowskiego 15 głosami „za” (Zdzisław 

Banasiak, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, 

Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 

4 „nieobecni” (Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki) przyjęła 

protokół z VII Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

 

PUNKT 5.  

Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Uchwały  

NR LXIII/329/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 25 marca 2024 roku w sprawie 

określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 

szczegółowych zasad ich realizacji w 2024 roku, zmienionej Uchwałą Nr VI/47/24 Rady 

Powiatu Żyrardowskiego z dnia 30 października 2024 roku. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Agnieszka Karwat przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały NR LXIII/329/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 25 

marca 2024 roku w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej 

i społecznej oraz szczegółowych zasad ich realizacji w 2024 roku, zmienionej Uchwałą Nr 

VI/47/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 30 października 2024 roku zgodnie z zał. nr 3 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej Jerzy 

Naziębło powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Uchwały NR LXIII/329/24 

Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 25 marca 2024 roku w sprawie określenia zadań 

i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 

zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz szczegółowych zasad ich realizacji 

w 2024 roku, zmienionej Uchwałą Nr VI/47/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 30 

października 2024 roku. 

 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 15 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Krzysztof Dziwisz, Robert 

Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Beata 

Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 4 „nieobecni” (Jacek Czubak, 

Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki) podjęła uchwałę nr VIII/58/24 Rady 

Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Uchwały NR LXIII/329/24 Rady Powiatu 

Żyrardowskiego z dnia 25 marca 2024 roku w sprawie określenia zadań i podziału środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz szczegółowych zasad ich realizacji w 2024 roku, 

zmienionej Uchwałą Nr VI/47/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 30 października 2024 

roku, która stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

 

PUNKT 6.  

Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej Budżet Powiatu 

Żyrardowskiego na rok 2024. 

 

Skarbnik Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały zmieniającej Budżet Powiatu 

Żyrardowskiego na rok 2024 wraz z wprowadzoną autopoprawką zgodnie z zał. nr 5 do 

niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Radny Klaudiusz Stusiński przypomniał, że z jego wiedzy wynika, iż Powiat Żyrardowski nie 

miał partycypować w kosztach związanych z delegaturami. Zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie 

tej kwestii. 

 

Starosta Andrzej Wilk omówił temat dotyczący delegatur. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały zmieniającej Budżet Powiatu Żyrardowskiego na rok 2024 wraz 

z wprowadzoną autopoprawką. 

 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 15 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Krzysztof Dziwisz, Robert 

Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Beata 

Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 4 „nieobecni” (Jacek Czubak, 

Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki) podjęła uchwałę nr VIII/59/24 Rady 

Powiatu Żyrardowskiego zmieniającą Budżet Powiatu Żyrardowskiego na rok 2024 wraz 

z autopoprawką, która stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 

PUNKT 7. 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 

 

Skarbnik Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żyrardowskiego z autopoprawką zgodnie z zał. nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Radny Krzysztof Dziwisz zauważył, że kwestie dotyczące delegatur były szeroko omawiane 

jeszcze w poprzedniej kadencji. Wyraził przekonanie, że radni szanują decyzję obecnego 

Zarządu o utworzeniu delegatur, choć w tej sprawie mają odmienne zdanie. Zadeklarował 

jednak, że będą uważnie obserwować realizację tego projektu. Podkreślił również, że według 

ich pamięci, w poprzedniej kadencji ustalono, iż pełne koszty funkcjonowania delegatur 

miały zostać pokryte przez gminy. Zaznaczył, że wszelkie wcześniejsze ustalenia mogą ulec 

zmianie, a Zarząd ma prawo podejmować inne decyzje. Jednocześnie wyraził zrozumienie dla 

trudności, jakie wiążą się z organizacją i finansowaniem delegatur, które są dużym 

wyzwaniem dla Zarządu. Na koniec życzył powodzenia w realizacji projektu, podkreślając, że 

grupa radnych pamiętających wcześniejsze ustalenia wolałaby, aby pozostały one w mocy. 

Zapewnił jednak, że nie zamierzają podważać obecnych decyzji Zarządu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska zauważyła, że Pan Radny 

miesza ustalenia z poprzedniej kadencji i poprzedniego Zarządu z obecnymi ustaleniami oraz 
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tematami omawianymi w tej kadencji. Podkreśliła, że od początku rozmów na temat 

tworzenia delegatur mówiono o partycypowaniu w kosztach ich funkcjonowania. 

Przewodnicząca zaznaczyła, że nie była zaznajomiona z ustaleniami poprzedniego Zarządu. 

Jednocześnie wyraziła radość, że radni dostrzegają potrzebę podejmowania działań na rzecz 

usprawnienia funkcjonowania administracji powiatowej i wyjścia naprzeciw oczekiwaniom 

mieszkańców powiatu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Wojciech Szustakiewicz przypomniał 

o swojej telefonicznej konsultacji z Przewodniczącym Klaudiuszem Stusińskim na początku 

poprzedniej kadencji w sprawie utworzenia delegatur. Zwrócił uwagę, że ówczesne 

oczekiwania samorządów gminnych i miejskich były zupełnie inne – wówczas dyskutowano 

o przekazaniu kompetencji, co budziło jego sprzeciw, a jego opinie na ten temat były 

negatywne. Podkreślił jednak, że obecne rozwiązanie uważa za najlepsze możliwe. Wyraził 

poparcie dla współfinansowania delegatur przez Mszczonów i Wiskitki, jeśli wyrażą taką 

wolę, ale zaznaczył, że głównym zadaniem Powiatu jest jak największe przybliżenie usług 

administracyjnych do interesantów, w tym spraw związanych z komunikacją, rejestracją 

pojazdów i wydawaniem praw jazdy. Na zakończenie podkreślił, że nie ma dziś żadnych 

wątpliwości co do konieczności utworzenia delegatur i uznał, że jest to właściwe rozwiązanie. 

 

Starosta Andrzej Wilk podziękował za poruszenie tematu delegatur, podkreślając, że choć na 

komisjach wiele o nich dyskutowano, na forum być może nie poświęcono im jeszcze 

wystarczającej uwagi. Zaznaczył, że procedury związane z ich utworzeniem są bardzo 

skomplikowane. Obejmują one m.in. zmiany w wewnętrznym regulaminie Starostwa, 

dostosowanie obiegu dokumentacji, rekrutację i przeszkolenie pracowników, a także 

podpisanie umowy z operatorem umożliwiającym płatności online, co pozwoli mieszkańcom 

regulować opłaty bez wychodzenia z domu. Starosta zauważył, że ostateczne 

funkcjonowanie delegatur będzie w dużej mierze zależało od rzeczywistości i potrzeb 

mieszkańców. Wyjaśnił, że nie wprowadzono rejonizacji, co oznacza, że mieszkańcy 

Żyrardowa mogą dokonywać rejestracji pojazdów czy składać wnioski o prawo jazdy zarówno 

w Wiskitkach, jak i w Mszczonowie. Przypomniał również, że pierwotnym pomysłem było 

umieszczenie delegatury w Mszczonowie w urzędzie gminy. Jednak ze względu na zajęcie 

tego miejsca Burmistrz zaproponował wynajęcie budynku po byłym banku PKO SA. Okazało 

się jednak, że wymaga on remontu. W związku z tym Zarząd Powiatu zdecydował, że koszty 

remontu zostaną podzielone po połowie między powiat a gminę, natomiast utrzymanie 

budynku (koszty ogrzewania, prądu, wody i gazu) oraz wynagrodzenia pracowników będą 

leżały po stronie gminy. Organizacja pracy delegatur pozostanie jednak w gestii powiatu, 

a  pracownicy będą zatrudniani przez starostwo. Koszty te będą refundowane przez gminy na 

podstawie podpisanych porozumień. Starosta podkreślił, że projekt wymagał dużego 
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zaangażowania ze strony pracowników i prawników, którzy solidnie przygotowali jego 

realizację. Wyraził nadzieję, że delegatury uda się oficjalnie otworzyć już w styczniu. 

 

Członek Zarządu Beata Sznajder sprostowała wypowiedź Radnego Wojciecha 

Szustakiewicza, podkreślając, że być może osoby, które nie zgadzały się z ideą delegatur, 

nadal odnoszą się do kwestii przekazania kompetencji. Zaznaczyła jednak stanowczo, że taka 

możliwość nigdy nie istniała, nie istnieje i nie będzie istnieć. Wyjaśniła, że od samego 

początku jasno mówiono, że utworzenie delegatur nie wiąże się z przekazaniem czy 

oddaniem kompetencji. Przypomniała, że głównym celem powołania delegatur było 

rozładowanie kolejek w Żyrardowie, ale także wspieranie gmin Powiatu Żyrardowskiego 

poprzez umożliwienie im zarabiania na usługach transportowych, zamiast przekazywania 

tych korzyści gminom z sąsiednich powiatów. Podkreśliła, że delegatury mają również 

zapewnić mieszkańcom większą wygodę, eliminując konieczność dojazdów do Żyrardowa, 

oraz umożliwić firmom transportowym dostęp do wysokiej jakości usług w ich lokalizacji. Na 

zakończenie zaznaczyła, że od początku takie były założenia projektu, a kwestia 

przekazywania kompetencji nigdy nie była brana pod uwagę. 

 

Radny Krzysztof Dziwisz zaznaczył, że jego wypowiedź nie była formą krytyki, lecz 

wyrażeniem własnego zdania. Podkreślił, że każdy może mieć różne podejście do realizacji 

zadań – jedni starają się działać oszczędniej, inni podejmują większe wydatki, by osiągnąć 

określony cel. Zwrócił uwagę, że obecnie, podejmując decyzje budżetowe, należy dokładnie 

analizować każdą wydaną złotówkę. Wyraził nadzieję na powodzenie projektu i życzył jego 

realizacji. Przypomniał także, że w poprzedniej kadencji, kiedy Wojciech Szustakiewicz pełnił 

funkcję Starosty, udało się zrozumieć tę sytuację, co wówczas spotkało się z podobnym 

podejściem ze strony radnych. Dodał jednak, że tamten etap już minął, a obecnie w ramach 

kilku uchwał temat delegatur jest podejmowany na nowo. Na zakończenie zauważył, że 

Zarząd Powiatu powinien być zadowolony z obecnej współpracy, ponieważ różnice zdań 

między nim a radnymi są niewielkie. Życzył Zarządowi sukcesów w realizacji podejmowanych 

działań. 

 

Członek Zarządu Błażej Zawadzki zwrócił uwagę, że aby skutecznie ograniczyć kolejki, 

konieczne jest zwiększenie liczby urzędników obsługujących interesantów. Podkreślił, że 

niezależnie od lokalizacji – czy to w Żyrardowie, czy w innym miejscu – największym kosztem 

związanym z tą decyzją byłby właśnie koszt nowych etatów. Wyraził wdzięczność wobec 

Rady Miasta i Gminy Mszczonów, Wiskitek oraz Burmistrzów obu gmin za to, że biorą na 

siebie największy ciężar realizacji tego przedsięwzięcia. Zaznaczył, że gdyby pracownicy ci byli 

zatrudnieni bezpośrednio przez Starostwo, powiat i tak musiałby ponieść koszty 

administracyjne, które w tej sytuacji zostały znacznie ograniczone. Dodał, że w porównaniu 
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do kosztu rocznego utrzymania pracownika, obecne rozwiązanie jest bardziej ekonomiczne 

i  efektywne. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żyrardowskiego z autopoprawką. 

 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 12 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Robert Janiszewski, 

Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 

3 „wstrzymuję się” (Krzysztof Dziwisz, Stanisław Kaniszewski, Bożena Moskal), 4 „nieobecni” 

(Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki) podjęła uchwałę nr 

VIII/60/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żyrardowskiego z autopoprawką, która stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 

PUNKT 8.  

Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie ustalenia wykazu i planu 

finansowego wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024. 

 
Skarbnik Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu 

finansowego wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024 zgodnie 

z  zał. nr 9 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego wydatków, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2024. 

 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 15 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Krzysztof Dziwisz, Robert 

Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Beata 

Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 4 „nieobecni” (Jacek Czubak, 

Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki)  podjęła uchwałę nr VIII/61/24 Rady 
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Powiatu Żyrardowskiego w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego wydatków, które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024, która stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 

PUNKT 9.  

Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żyrardowskiego na lata 2025-2037 z autopoprawką. 

 
Starosta Andrzej Wilk poinformował, że zgodnie z procedurą uchwalania budżetu 

Wieloletnia Prognoza Finansowa (WPF) zawsze jest rozpatrywana w pierwszej kolejności. 

Podkreślił, że proces ten jest wynikiem pracy wielu osób oraz licznych wniosków zgłaszanych 

przez mieszkańców za pośrednictwem radnych podczas spotkań. Starosta wyraził 

wdzięczność za aktywność na komisjach i zaangażowanie w dyskusje. Zaznaczył, że w trakcie 

przygotowywania budżetu rozpatrzono setki wniosków składanych przez dyrektorów 

jednostek podległych powiatowi. Dodał, że projektowanie budżetu to proces ciągły, 

uwzględniający historię finansową, decyzje podejmowane w poprzednich latach oraz 

zobowiązania wynikające z przystępowania do różnych projektów i składania licznych 

wniosków o dofinansowanie. Starosta poinformował także, że pierwszy z wniosków 

dotyczących rewitalizacji budynku Starostwa Powiatowego przeszedł pozytywnie wszystkie 

etapy oceny i otrzymał dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego. Na zakończenie 

podziękował radnym, mieszkańcom oraz pracownikom za cenne uwagi, które przyczyniły się 

do realizacji działań w ramach przygotowywania budżetu. 

 

Skarbnik Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żyrardowskiego na lata 2025-2037 z autopoprawką zgodnie z zał. nr 11 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego na 

lata 2025-2037 z autopoprawką. 

 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 12 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Robert Janiszewski, 

Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 
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3 „wstrzymuję się” (Krzysztof Dziwisz, Stanisław Kaniszewski, Bożena Moskal), 4 „nieobecni” 

(Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki)  podjęła uchwałę nr 

VIII/62/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żyrardowskiego na lata 2025-2037 z autopoprawką, która stanowi zał. nr 12 do 

protokołu. 

 

PUNKT 10a.  

Przedstawienie przez Zarząd projektu uchwały wraz z uzasadnieniem i materiałami. 

 

Skarbnik Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały budżetowej Powiatu Żyrardowskiego na 

2025 rok z autopoprawką zgodnie z zał. nr 13 do protokołu. 

 

PUNKT 10b.  

Odczytanie opinii i wniosków komisji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Beata Rusinowska powiedziała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Transportu Jerzy Naziębło 

powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej Jacek Czubak 

powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

PUNKT 10c.  

Odczytanie opinii RIO. 

 
Skarbnik Bożena Kot przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej zgodnie z zał. nr 
14 do protokołu. 
 
PUNKT 10d.  

Dyskusja nad przedłożonym projektem uchwały. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poinformowała, że 

Budżet Powiatu na 2025 rok był bardzo szczegółowo omawiany podczas wspólnego 
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posiedzenia komisji w dniu 3 grudnia 2024 r. a także na późniejszych komisjach, gdzie 

rozpatrywano informacje merytoryczne w komisjach merytorycznych. 

 

Radny Krzysztof Dziwisz wyraził uznanie dla pracy działu finansowego, dyrektorów jednostek 

oraz Zarządu Powiatu, podkreślając, że wykonano ogromny wysiłek, aby budżet został 

odpowiednio zbilansowany. Jednakże podczas komisji poruszył kwestię, która budzi jego 

niezadowolenie, zwłaszcza jako przedstawiciela poprzedniego Zarządu Powiatu – sytuację 

Zespołu Szkół nr 2 w Żyrardowie. Radny wyraził radość, że udało się odzyskać dotację, o czym 

była mowa na komisji, oraz nadzieję, że plan dotyczący budowy boiska przy tej szkole 

zostanie zrealizowany, być może w ramach innego programu. Niemniej jednak podkreślił, że 

pojawiły się wątpliwości co do realizacji tego przedsięwzięcia. Argumenty przeciwko 

budowie boiska, które padły na Radach Powiatu, dotyczyły niskiego naboru do szkoły oraz 

pytania o zasadność inwestowania w infrastrukturę zewnętrzną. Radny przypomniał, że 

pomysł budowy boiska wynikał z potrzeby wsparcia szkoły, która kilka lat temu borykała się 

z  problemem naboru. Wówczas, jako rozwiązanie, powołano klasę sportową o profilu 

piłkarskim, co znacząco poprawiło sytuację. Do szkoły zaczęli uczęszczać uczniowie 

z  wysokimi średnimi ocen, często sięgającymi blisko 5.0, którzy osiągali zarówno znakomite 

wyniki sportowe, jak i naukowe. Troje z nich otrzymało stypendia naukowe, co było dużym 

sukcesem szkoły. Radny podkreślił, że perspektywa budowy boiska miała na celu 

przyciągnięcie kolejnych uczniów do klas sportowych i kontynuowanie dobrego naboru. Brak 

tej inwestycji może jednak wpłynąć na decyzje uczniów o wyborze szkoły, a co za tym idzie, 

na sytuację naborową ZS2. Zwrócił uwagę, że utalentowani uczniowie i sportowcy mogą 

szukać możliwości kształcenia poza powiatem, jeśli nie zapewni im się odpowiednich 

warunków do rozwijania swoich talentów. Radny apelował, by rozważyć tę inwestycję 

w  przyszłości, mając na uwadze zarówno rozwój szkoły, jak i zatrzymanie zdolnych uczniów 

w powiecie. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska wtrąciła, że była obecna 

na tej samej komisji i zauważyła rozbieżność w przekazanych informacjach. Zwróciła uwagę, 

że nie padła jednoznaczna decyzja o rezygnacji z budowy boiska. Wręcz przeciwnie, zostało 

wskazane, że będą szukane środki na realizację tego projektu, a różne koncepcje były 

rozpatrywane. Przewodnicząca zapewniła, że Zarząd nie rezygnuje z poprawy warunków dla 

sportowców w ZS2 w Żyrardowie i podkreśliła, że będzie podejmować działania w tej kwestii. 

Prosiła radnych o zaufanie i uwierzenie w intencje Zarządu dotyczące dalszego rozwoju 

infrastruktury sportowej w szkole. 

 

Radny Krzysztof Dziwisz sprecyzował swoje wcześniejsze uwagi, wyjaśniając, że zadał 

pytanie dotyczące przeznaczenia środków planowanych na budowę boiska oraz remont 
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wewnętrzny w ZS2, a otrzymał odpowiedź, że środki te będą przeznaczone jedynie na 

remont. Zwrócił uwagę, że choć remont Włókiennika, świetlicy, korytarzy, oświetlenia 

i  pracowni technicznych nie jest widoczny dla wielu mieszkańców, to jednak rzeczywiste 

efekty tej pracy są mniej dostrzegalne. Podkreślił, że to boisko, które mogłoby przyciągnąć 

uczniów i mieszkańców, stanowi ważny element w postrzeganiu szkoły, mimo że nie ma 

obecnie w budżecie planów budowy boiska. Radny przypomniał także, że w przeszłości 

wniosek dotyczący budowy hali sportowej przy SOSW zyskał szybkie poparcie, ale w tej 

chwili nie ma analogicznego zadania dotyczącego boiska. Poparł więc propozycję remontu 

wewnętrznego, licząc na dotacje w przyszłości. Na koniec radny zwrócił się z prośbą, aby 

w  kolejnych zmianach budżetowych rozważyć przeznaczenie środków na doposażenie 

podstawowych sprzętów w szpitalu, które nie wiążą się z dużymi kosztami, sugerując, że 

takie inwestycje mogą być również ważne dla poprawy funkcjonowania placówki. 

 

Starosta Andrzej Wilk poinformował, że prace nad budżetem były szeroko konsultowane 

z  radnymi, jednostkami, mieszkańcami i gminami. Zwrócił uwagę, że analiza dotyczyła nie 

tylko kwestii drogowych, ale także oświatowych. W kontekście boiska Włókiennika zaznaczył, 

że sprawa była omawiana również w Urzędzie Marszałkowskim, gdzie oczekują na ogłoszenie 

naboru. Choć temat nie został uwzględniony w budżecie, starosta zapewnił, że po ogłoszeniu 

naboru będzie można podjąć dalsze decyzje wspólnie, z uwagi na konieczność pozyskania 

odpowiednich środków. Zdecydowano, że w tej chwili skupiają się na inwestycjach 

wewnętrznych, z racji braku wystarczających funduszy. Dodał, że w przyszłym roku 

w  budżecie uwzględniono udziały własne w wielu dużych projektach, takich jak te związane 

z oświatą, drogami i bezpieczeństwem, a przygotowywane są kolejne wnioski do różnych 

konkursów. Starosta podkreślił, że proces przygotowywania budżetu to trudna, zespołowa 

praca i zapowiedział dalsze dyskusje na temat projektów, które czekają na realizację. 

Poruszył również temat Domu Pomocy Społecznej w Hamerni, gdzie czekają na decyzję 

Wojewody dotyczącą nieruchomości, co stanowi ważny projekt, którym będą się zajmować 

w najbliższym czasie. Starosta zapewnił, że nad budżetem na 2025 rok włożono ogrom pracy. 

 

Członek Zarządu Błażej Zawadzki potwierdził, że temat boiska Włókiennika nie został 

zapomniany i wielokrotnie omawiano możliwości pozyskania środków na ten cel. Wyjaśnił, 

że decyzja o przeznaczeniu dostępnych środków na termomodernizację oraz remonty 

wewnętrzne, takie jak korytarze czy łazienki, została podjęta ze względu na trudności 

w  pozyskiwaniu funduszy na zewnątrz. Zaznaczył, że środki z programu Polski Ład, które 

zostały już pozyskane, umożliwiają większą elastyczność i łatwiejsze operowanie finansami, 

stąd ta decyzja. Potwierdził również, że wnioski dotyczące pracowni są już złożone, a szkoły, 

jak to wcześniej planowano, będą mogły zrealizować swoje potrzeby. 
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Radny Klaudiusz Stusiński wrócił uwagę na brak środków w budżecie przeznaczonych na 

stadion przy ZS1 w Żyrardowie, mimo dużego zwiększenia dotacji na organizacje 

pozarządowe, szczególnie w zakresie sportu. Zauważył, że stadion powinien pełnić rolę nie 

tylko boiska szkolnego, ale także być dostępny dla mieszkańców Żyrardowa i powiatu przez 

większą część roku. Poprosił o wyjaśnienie, czy planowane są działania mające na celu 

umożliwienie społeczeństwu korzystania z tego obiektu przez cały rok. 

 

Starosta Andrzej Wilk wyjaśnił, że środki na stadion przy ZS1 w Żyrardowie są już 

zabezpieczone w budżecie zarówno w ramach oświaty w ZS1, jak i częściowo w budżecie 

Starostwa. Zaznaczył, że boisko będzie funkcjonować jako boisko przyszkolne i nie 

przewiduje się osobnego zarządzania tym obiektem przez najbliższe pięć lat, zgodnie z opinią 

służb prawnych. Potwierdził, że środki na ten cel są uwidocznione w odpowiednich 

paragrafach budżetowych. 

 

Radny Zdzisław Banasiak podziękował Pani Skarbnik za ciężką pracę i precyzyjne 

przygotowanie budżetu na 2025 rok. 

 

PUNKT 10e.  

Głosowanie nad autopoprawkami zgłoszonymi przez Zarząd Powiatu. 

 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 15 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Robert 

Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Beata 

Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 1 „wstrzymuję się” (Krzysztof 

Dziwisz), 3 „nieobecni” (Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki) przyjęła 

autopoprawki zgłoszone przez Zarząd. 

 
PUNKT 10f.  

Podjęcie uchwały budżetowej Powiatu Żyrardowskiego na 2025 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały budżetowej Powiatu Żyrardowskiego na 2025 rok. 

 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 13 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Robert 

Janiszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 

Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, 

Błażej Zawadzki), 3 „wstrzymuję się” (Krzysztof Dziwisz, Stanisław Kaniszewski, Bożena 

Moskal), 3 „nieobecni” (Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki) podjęła uchwałę 
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nr VIII/63/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie uchwały budżetowej Powiatu 

Żyrardowskiego na 2025 rok, która stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

 

Starosta Andrzej Wilk podziękował radnym za podjęcie uchwały budżetowej i wyraził 

nadzieję, że w podobnej atmosferze będą kontynuować prace nad budżetem w 2025 roku. 

 
PUNKT 11.  

Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi 

na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 

 
Radca Prawny Jarosław Hernik przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

ponownej skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego zgodnie z zał. nr 16 do protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Bożena Moskal powiedziała, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na Starostę Powiatu 

Żyrardowskiego. 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 15 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof 

Dziwisz, Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy 

Naziębło, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 1 „brak głosu” (Beata Sznajder), 

3  „nieobecni” (Andrzej Koźbiał, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki)  podjęła uchwałę nr 

VIII/64/24 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na 

Starostę Powiatu Żyrardowskiego, która stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

PUNKT 12.  

Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na działania 

Starosty Powiatu Żyrardowskiego. 

 
Radca Prawny Jarosław Hernik przedstawił projekt uchwały w rozpatrzenia skargi na 

działania Starosty Powiatu Żyrardowskiego zgodnie z zał. nr 18 do protokołu. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Bożena Moskal powiedziała, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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Członek Zarządu Michał Staniak wyjaśnił, że niektóre sytuacje są trudne do uniknięcia. 

Projekt techniczny może zostać zakończony w jednym momencie, ale realizacja inwestycji 

może się opóźniać, zwłaszcza z powodu konieczności pozyskiwania środków zewnętrznych. 

Zmiana właściciela działki, podziały gruntów, czy brak informacji o tych zmianach mogą 

prowadzić do komplikacji. W takich przypadkach, gdy pojawiają się niezgodności w projekcie, 

może dojść do utraty dofinansowania, ponieważ inwestycja zostanie zrealizowana 

niezgodnie z pierwotnym projektem. W takim przypadku konieczne może być 

doprojektowanie lub aneksowanie umowy. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Starosty Powiatu 

Żyrardowskiego. 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 16 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof 

Dziwisz, Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy 

Naziębło, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata 

Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 3 „nieobecni” (Andrzej 

Koźbiał, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki)  podjęła uchwałę nr VIII/65/24 Rady Powiatu 

Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Starosty Powiatu 

Żyrardowskiego, która stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

PUNKT 13.  

Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Powiatu Żyrardowskiego na rok 2025. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Żyrardowskiego na rok 2025 

zgodnie z zał. nr 20 do protokołu. 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Starosty Powiatu 

Żyrardowskiego. 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 16 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof 

Dziwisz, Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy 

Naziębło, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata 

Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 3 „nieobecni” (Andrzej 

Koźbiał, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki)podjęła uchwałę nr VIII/66/24 Rady Powiatu 
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Żyrardowskiego w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Żyrardowskiego na rok 

2025, która stanowi zał. nr 21 do protokołu. 

PUNKT 14.  

Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie przyjęcia planów pracy komisji 

stałych Rady Powiatu Żyrardowskiego na rok 2025. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Żyrardowskiego na 

rok 2025 zgodnie z zał. nr 22 do protokołu. 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu 

Żyrardowskiego na rok 2025. 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 16 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof 

Dziwisz, Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy 

Naziębło, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata 

Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 3 „nieobecni” (Andrzej 

Koźbiał, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki) podjęła uchwałę nr VIII/67/24 Rady Powiatu 

Żyrardowskiego w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu 

Żyrardowskiego na rok 2025, która stanowi zał. nr 23 do protokołu. 

PUNKT 15.  

Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Uchwały nr LVI/295/23 

Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 22 września 2023 r. w sprawie regulaminu 

określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za wysługę 

lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania 

i  wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 

nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Powiat Żyrardowski. 

 
Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Iwona Gmiter przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały nr LVI/295/23 Rady Powiatu Żyrardowskiego z dnia 22 września 2023 r. 

w  sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
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doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Powiat Żyrardowski zgodnie z zał. nr 24 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Beata Rusinowska powiedziała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. Zwróciła się z prośbą do Pani Skarbnik, aby 

przedstawiła różnicę kwotową. 

Skarbnik Bożena Kot poinformowała, że oszacowane wielkości zgodnie z wnioskami 

związków zawodowych opiewały na kwotę 1 mln 600 tyś zł, natomiast zmiany regulaminu 

spowodują skutki  finansowe dla budżetu powiatu 1 mln 100 tyś zł.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Wicestarosta Ewa Springer-Kakiet poinformowała, że oprócz podwyżek dla nauczycieli, 

które były wcześniej omawiane, udało się również przyznać długo oczekiwane podwyżki dla 

pracowników administracji, sekretarzy szkół, kierowników, woźnych oraz pracowników 

odpowiedzialnych za opiekę techniczną. Te podwyżki zostały wdrożone już od 1 grudnia. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr LVI/295/23 Rady Powiatu Żyrardowskiego 

z  dnia 22 września 2023 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki 

pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach 

i  placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Żyrardowski. 

Rada Powiatu Żyrardowskiego 16 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof 

Dziwisz, Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy 

Naziębło, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata 

Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 3 „nieobecni” (Andrzej 

Koźbiał, Krzysztof Rdest, Zbigniew Rokicki) podjęła uchwałę nr VIII/68/24 Rady Powiatu 

Żyrardowskiego w sprawie zmiany Uchwały nr LVI/295/23 Rady Powiatu Żyrardowskiego 

z  dnia 22 września 2023 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki 

pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach 

i  placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Żyrardowski, która stanowi zał. nr 

25 do protokołu. 
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PUNKT 16.  

Informacja o pracy Zarządu. 

 
Informacja o pracy Zarządu została przyjęta bez uwag i stanowi zał. nr 26 do protokołu. 

 

PUNKT 17.  

Sprawy różne. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Wojciech Szustakiewicz poruszył dwa 
istotne tematy: 
1. Rewizja przynależności do Stowarzyszeń Samorządów: Wskazał, że Powiat Żyrardowski 

jest członkiem dwóch organizacji: Związku Powiatów Polskich (ZPP) oraz Stowarzyszenia 
Samorządów Polskich (SSP). Podkreślił korzyści wynikające z przynależności do ZPP, 
jednak wyraził wątpliwości co do przynależności do SSP, wskazując na brak informacji 
o  konkretnych korzyściach finansowych lub merytorycznych z tego członkostwa. 
Zasugerował, aby Zarząd Powiatu w porozumieniu ze służbami prawnymi przeanalizował 
tę kwestię, a następnie Rada Powiatu mogła zabrać głos w sprawie ewentualnej 
rezygnacji z przynależności do SSP. 

2. Zmiana klasyfikacji dróg powiatowych w Żyrardowie: Wiceprzewodniczący zwrócił 
uwagę na porozumienie z Prezydentem Miasta Żyrardowa, w którym po remoncie dróg 
powiatowych w Żyrardowie, miały one zostać przejęte przez miasto jako drogi miejskie. 
Dodał, że definicja dróg powiatowych w mieście jest problematyczna, dlatego 
zaproponował, aby Zarząd Powiatu podjął działania mające na celu zmianę klasyfikacji 
tych dróg, zgodnie z obowiązującym kalendarzem ustawowym. 

 
Starosta Andrzej Wilk odniósł się do poruszonych przez Wojciecha Szustakiewicza kwestii. 
Odnośnie udziału w związkach samorządowych Starosta zgodził się z uwagą dotyczącą 
konieczności informowania Rady o korzyściach płynących z członkostwa Powiatu 
Żyrardowskiego w Związku Powiatów Polskich (ZPP) oraz Stowarzyszeniu Samorządów 
Polskich (SSP). Zapowiedział, że na każdej sesji będzie przedstawiał sprawozdania na ten 
temat. Ponadto, Starosta podzielił się informacją o swoich ostatnich wyborach na stanowisko 
Wiceprzewodniczącego Mazowieckiego Związku Powiatów Polskich oraz o uczestnictwie 
w  ogólnopolskim walnym zgromadzeniu w Mikołajkach. Odnośnie zmiany klasyfikacji dróg 
powiatowych w Żyrardowie, Starosta potwierdził, że istnieje niepisana umowa o przejęciu po 
remoncie dróg powiatowych przez miasto Żyrardów. Podkreślił, że trwają rozmowy 
z  Prezydentem Miasta, a w ostatnim czasie odbyło się robocze spotkanie dotyczące 
porozumienia o dbałości o drogi w 2025 roku. Dodał, że do końca czerwca 2025 roku muszą 
zostać podjęte uchwały przez Powiat i Miasto, aby zmienić klasyfikację dróg, co musi być 
zakończone do września 2025, aby od stycznia 2026 drogi mogły zostać formalnie 
przekwalifikowane. 
 
Radny Krzysztof Dziwisz podziękował Wicestaroście za merytoryczne odpowiedzi dotyczące 
sytuacji szpitala w Żyrardowie, które otrzymał na piśmie. Dzięki tym odpowiedziom mógł 
dokładniej przeanalizować sprawę oraz zgłosić pewne sugestie. Wyraził otwartość i gotowość 
pomocy w realizacji planów związanych ze szpitalem, podkreślając, że są to duże 
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przedsięwzięcia dotyczące jego rozwoju. Na koniec, życzył sukcesów w realizacji planów 
inwestycyjnych i dotacyjnych, które mają miejsce w kontekście szpitala. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska w imieniu całej Rady 
Powiatu, złożyła mieszkańcom powiatu oraz wszystkim gminom wchodzącym w skład 
powiatu serdeczne życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia. 
 
PUNKT 18.  

Zakończenie obrad. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska o godz. 1536 zamknęła 

obrady VIII Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

 

Przewodnicząca 

Rady Powiatu Żyrardowskiego 

 

 

Beata Rusinowska 

 

 

 

 

Protokół sporządziła Wioletta Majewska w oparciu o zapis obrad. 

 


